
cliënten elkaar overlappen. Als zij
onvoldoende inzicht heeft in de
wachtlijsten, waar baseert zij die
zekerheid dan op? Mogen wij er
verder van uitgaan dat de staatsse-
cretaris nog deze week met de
zorgkantoren zal overleggen over de
inzet van de PGB-middelen?

©

Staatssecretaris Vliegenthart:
Voorzitter! Ik heb al gesproken met
Zorgverzekeraars Nederland. Als
mevrouw Van Blerck doelt op het
individuele overleg met de zorg-
kantoren, kan ik haar zeggen dat ik
deze week hierover niet met hen zal
overleggen. Ik zal bezien of dit
overleg naar voren kan worden
gehaald, maar ik kan daarover op dit
moment niets met zekerheid zeggen.
Wij hebben een en ander nadrukke-
lijk aan de orde gesteld bij het
College voor zorgverzekeringen en
bij Zorgverzekeraars Nederland. Wij
gaan hiermee voortvarend aan de
slag. Wij verschillen niet van mening
over de noodzaak om dat geld te
besteden.

Mevrouw Van Blerck vroeg hoe ik
kan weten – bij een gebrekkig inzicht
– dat er sprake is van dubbel-
tellingen. Wij krijgen vanuit de
regio’s geluiden. Aangegeven wordt
dat burgers op twee paarden tegelijk
wedden om te kijken of zij linksom of
rechtsom het snelste aan de beurt

zijn. Burgers die onzeker zijn over de
wachtlijsten, kan niet worden
verweten als zij zeggen: het maakt
ons niet uit of wij het persoonsge-
bonden budget of zorg in natura
eerder kunnen krijgen. Er is een
kleine groep mensen die echt ten
principale kiezen voor een persoons-
gebonden budget en absoluut geen
gebruik willen maken van de zorg in
natura. Het is verhoudingsgewijs een
kleine groep.

©

De heer Oudkerk (PvdA): Voorzitter!
Des Pudels Kern is natuurlijk de
vraag of wij het in dit land willen dat
iedere vorm van zorg uiteindelijk via
de rechter moet worden afgedwon-
gen of dat de overheid daarvoor
garanties wil geven. De staatssecre-
taris heeft gereageerd op een
rechterlijke uitspraak. Dat is mooi.
Wij willen maandag als wij met de
minister en de staatssecretaris
spreken over de meerjarenafspraken,
kunnen beoordelen welk gedeelte
van de zorg echt zoveel acute
problemen in zich heeft, dat de
meerjarenafspraken wellicht moeten
worden aangepast. Ik vraag de
staatssecretaris nogmaals met klem
om voor aanstaande maandag – het
liefst vrijdag – een kabinetsnota
terzake aan te bieden zodat wij
erover kunnen debatteren en wij
voor de korte termijn die acute

problemen kunnen aanpakken die
werkelijk aanpak vergen.

©

Staatssecretaris Vliegenthart:
Voorzitter! Misschien praten wij
langs elkaar heen. Ik heb van de
zomer het plan van aanpak wachtlijs-
ten naar de Kamer gestuurd. Daarin
is aangegeven welke middelen
beschikbaar zijn voor de aanpak van
de wachtlijsten. Van het totale
beschikbare budget voor de
ouderenzorg van 2 mld. is 675 mln.
bestemd voor de aanpak van de
werkdruk, extra handen aan het bed
en verbetering van de kwaliteit en
1,3 mld. voor de aanpak van de
wachtlijsten. Daarover is stevig
onderhandeld. Dat zijn de prioriteiten
die zijn gesteld. In de stukken staat al
datgene wat er aan informatie op dit
moment beschikbaar is op grond
waarvan kan worden aangegeven of
wat beschikbaar is ook toereikend is.
Ik zal proberen op basis van de
regionale plannen die vorige week
bij het departement zijn ingediend
aan te geven hoe de verdeling er op
hoofdlijnen uitziet. Het kan geen
detailleerde beschouwing zijn. Van
belang is dat wij niet alleen kijken
naar volgend jaar. Ook in de jaren
erna komen er nog nieuwe tranches
extra middelen beschikbaar. De kern
van de benadering blijft dat wij
vinden dat men in de regio moet
kijken wat de knelpunten zijn en
waarop op hoofdlijnen wordt ingezet.
Ik denk dat wij in een aantal situaties
moeten zeggen dat wij het in Den
Haag niet beter weten dan de
partijen in de regio die met hun neus
op de problemen zitten en prima
weten waar de accenten gelegd
moeten worden.

Vragen van het lid Gortzak aan de
staatssecretaris van Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties, over de
houding die de Nederlandse
regering – ook op zeer korte
termijn – zal aannemen ten
aanzien van de nieuw gevormde
regering van de Nederlandse
Antillen.

©

De heer Gortzak (PvdA): Voorzitter!
Het is op de Nederlandse Antillen
gelukt binnen vier weken na de val
van het kabinet-Römer een nieuwe
regering te vormen. Het kabinet-
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Pourier kan op ruime meerderheid in
de Staten rekenen en heeft – wat
misschien nog wel het belangrijkste
is – zich verenigd op een regeerak-
koord, een urgentieprogramma en
een implementatieplan die alle
gebaseerd zijn op het nationaal
herstelplan van de Commissie van
wijze mannen. De uitvoering ervan
zal de regering doen toetsen door
IDB-IMF. Het nu-of-nooitgevoel
waaraan sommigen hier nog maar
enkele weken geleden ernstig
twijfelden is op de Nederlandse
Antillen blijkbaar aanwezig. De
Nederlands-Antilliaanse regering is
vol goede moed, maar ziet zich zelf
onmiddellijk geconfronteerd met een
paradox die de nodige hoofdbrekens
zal kosten. Voordat daar deugdelijk
bestuur en duurzame economische
ontwikkeling zijn gegarandeerd is
nog een lange weg te gaan, maar die
weg moet in zeer korte tijd worden
afgelegd. Pourier en de zijnen zullen
dus wijsheid moeten paren aan
vastberadenheid om zich zonder
kleerscheuren door de eerstkomende
periode heen te werken.

De PvdA stelt vragen, omdat zij
benieuwd is hoe de staatssecretaris
de nieuwe situatie beoordeelt.
Uiteraard verwachten wij als
voorheen een wijze terughoudend-
heid, omdat de Antillianen hun eigen
problemen moeten overwinnen,
maar wellicht kan zijn betrokkenheid
en ook de onze in de komende
maanden een herkenbare vorm
krijgen en kan afstandelijke
bezorgdheid plaatsmaken voor
doeltreffende steun.

Voorzitter! Ik kom tot de vragen.
De staatssecretaris heeft zonder
twijfel kennis genomen van regering,
regeerakkoord, urgentieprogramma
en implementatieplan. Heeft hij daar
al een oordeel over en, zo ja, welk?

De Antilliaanse regering zegt het
IMF en de IDB te vragen de
uitvoering van het implementatieplan
te monitoren. Meent de staatssecre-
taris dat daarmee genoegzaam aan
eerder door Nederland gestelde
eisen terzake wordt voldaan?

De Antilliaanse regering hoopt aan
de hand van het urgentieprogramma
en het implementatieplan de
financieel-economisch beleidsdialoog
met Nederland te hervatten. Is de
staatssecretaris daartoe bereid zodra
de Antilliaanse regering daarom
verzoekt.

Als aan de gemonitorde uitvoering
van het implementatieplan is
begonnen, is de staatssecretaris dan

bereid desgevraagd additionele
steunbijdragen in de vorm van
kredieten of anderszins toe te
zeggen? Dit uiteraard in het raam
van de financieel-economische
beleidsdialoog en mede om de
Antilliaanse regering te helpen de
problemen die uit de eerder-
genoemde paradox voortvloeien zo
goed mogelijk het hoofd te bieden.

De Antilliaanse regering zegt in
haar implementatieplan en ook in
andere plannen het jeugd- en
jongerenbeleid extra impulsen te
willen geven. In het kader van het
grotestedenbeleid heeft Nederland
daarmee veel ervaring opgedaan. Is
de staatssecretaris bereid samen met
zijn collega Van Boxtel desgevraagd
Nederlandse knowhow terzake ter
beschikking te stellen?

©

Staatssecretaris G.M. de Vries:
Mevrouw de voorzitter! Het is zoals
de heer Gortzak in zijn vragen deed
uitkomen juist dat in de constitutio-
nele verhoudingen binnen het
Koninkrijk, waarin elk van de drie
deelnemende landen een eigen
staatsvorm en een autonome
regering kent, de regeringen van de
andere partners dienen te getuigen
van enige terughoudendheid bij het
becommentariëren van politieke
ontwikkelingen in de andere landen.
Ondanks deze terughoudendheid wil
ik zeggen dat ik waardering heb voor
de relatief snelle totstandkoming van
zowel een nieuwe landsregering op
de Nederlandse Antillen als een
nieuw bestuurscollege op het
eilandgebied Curaçao. Positief is ook
dat de landsregering een zeer brede
basis heeft. Immers zij steunt op 18
van de 22 statenzetels. Dat is daarom
belangrijk, omdat nu de handtekenin-
gen van vrijwel alle politieke partijen
op de Antillen staan onder een
ambitieus en verstrekkend herstel-
programma dat met name in het
urgentieprogramma is uitgewerkt.

Ik merk op dat het de PNP is
geweest onder leiding van oud-
minister-president Römer die de
totstandkoming van dit kabinet in
belangrijke mate heeft mogelijk
gemaakt. Ik denk dat de houding van
de PNP en haar leider getuigt van
moed en van een sterk
verantwoordelijkheidsgevoel, zaken
waar deze tijd om vraagt. Het gaat
om een houding die respect verdient.

De heer Gortzak heeft gevraagd
naar mijn oordeel over de door de

nieuwe regering gemaakte afspraken.
Ik heb ze pas zeer kort geleden
ontvangen. Het geven van een
definitief oordeel is denk ik dan ook
niet aan de orde. Mijn voorlopige
indruk is dat de regerings-
voornemens een groot aantal
elementen bevatten die gestoeld zijn
op de advisering van zowel het IMF
als de Commissie van wijzen, de
Commissie nationaal plan. Daarbij
gaat het bijvoorbeeld om de
noodzaak tot het liberaliseren van de
Antilliaanse economie en de
noodzaak om de overheidsfinanciën
op orde te brengen, mede via het
geleidelijk afvloeien van een
aanzienlijk aantal ambtenaren.
Volgens alle adviezen is dit de weg
die de Antillen de meeste perspectie-
ven biedt. Het plan ontbeert nog een
raming van de diverse budgettaire
gevolgen en een tot in detail
uitgewerkt tijdpad. Hieraan zal de
komende periode worden gewerkt.
Ook zal in goed overleg met de
Nederlandse regering gekeken
worden naar een koppeling aan
eventuele Nederlandse steun.

Hoeveel wil Nederland bijdragen?
Wij spreken hierbij over een
combinatie van een aantal elemen-
ten. Ik heb de nieuwe regering en
mevrouw Römer toegezegd
technische en juridische bijstand
beschikbaar te stellen voor het
helpen uitwerken van een aantal
maatregelen die in het urgentie-
programma staan, zodat deze
maatregelen zo snel mogelijk kunnen
worden ingevoerd. Gelet op de tekst
van het urgentieprogramma,
veronderstel ik dat het IMF snel om
advies wordt gevraagd over dit
programma en de te nemen
maatregelen. Dat advies zal
betrekking hebben op de fasering
van de door de Antilliaanse regering
te nemen maatregelen. Tevens heeft
het betrekking op Nederlandse
financiële steun die in 1996 al is
toegezegd en op toezicht op de
uitvoering van het urgentie-
programma. Daarnaast speelt de
reguliere ontwikkelingssamenwer-
king een rol. Ook die bevat aankno-
pingspunten ter ondersteuning van
het noodzakelijke economische
herstel en de sanering op de
Antillen. De heer Gortzak noemde
een tweetal punten: de deugdelijk-
heid van bestuur en de duurzame
economische ontwikkeling. Beide zijn
met het onderwijs speerpunten van
de Nota toekomst en samenwerking
die voor de zomer is uitgebracht en
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kort onderwerp van bespreking in de
Kamer is geweest tijdens de
begrotingsbehandeling hoofdstuk IV.

Ik heb initiatieven genomen om op
korte termijn met de Antilliaanse
regering over de uitvoering van een
en ander te spreken. Daarbij worden
ook dwarsverbanden besproken
tussen het Nederlandse
ontwikkelingsbeleid en de hervor-
mingsmaatregelen die in de steigers
staan.

©

De heer Gortzak (PvdA): Voorzitter!
Ik ben buitengewoon tevreden met
de door de staatssecretaris gegeven
antwoorden.

©

De heer Te Veldhuis (VVD):
Voorzitter! Het is bekend dat de
VVD-fractie jarenlang haar grote zorg
heeft uitgesproken over de gang van
zaken op de Antillen. Wij zijn wat dat
betreft niet ontevreden over de
ontwikkelingen die zich nu aandie-
nen. Er lijkt sprake van een breed
politiek draagvlak om drastische
maatregelen te treffen die broodno-
dig zijn om sociaal-economisch en
financieel weer op orde te komen.
Wij hebben daar waardering voor en
na jaren mooie woorden wordt het
tijd voor jaren grote daden.

Ik begrijp uit het antwoord van de
bewindsman dat het IMF nog niet
ingestemd heeft met het voorlig-
gende herstelplan. In de vorige
periode hebben wij daar een brede
eis van gemaakt. Zal het IMF
hiermee instemmen? En zo ja, is de
regering dan bereid om mee te
helpen schoon schip te maken? Wij
zullen hiermee uiteraard graag
akkoord gaan.

De regering regeert, de Kamer
controleert. Wanneer kan een wat
overzichtelijker Nederlands hulpplan
aan ons worden overlegd zodat wij
daarover uitgebreider kunnen
praten? Deze hulp dient namelijk op
meerdere terreinen plaats te vinden,
niet alleen technisch, maar ook
juridisch en financieel.

©

Staatssecretaris G.M. de Vries:
Voorzitter! Zoals de heer Te Veldhuis
weet, is het nieuwe Antilliaanse
kabinet gisteren aangetreden. Ik weet
niet of men vandaag al het advies
van het IMF heeft gevraagd, maar ik

verwacht wel dat dit op zeer korte
termijn het geval zal zijn. Het IMF
heeft nog vrij kort geleden een
stafadvies uitgebracht over de
situatie en het is dus vrij diepgaand
op de hoogte van de stand van
zaken. Ik verwacht dan ook dat het
niet al te lang zal hoeven te duren
voordat het IMF met zijn advies
komt. Ik kan hier en nu vanaf deze
plaats geen exacte termijnen
noemen, maar ik neem aan dat het
geen al te lang proces zal behoeven
te zijn, ook al ken ik natuurlijk niet de
interne werkverdeling in Washington.

Er zal zeker ook vanuit Nederland
op worden aangedrongen dat het
IMF zo snel mogelijk met een
uitgewerkt en concreet antwoord
komt op de vragen die ik in mijn
eerste antwoord heb opgeworpen.
Zodra dit het geval is, zal er
helderheid zijn over de fasering van
de Nederlandse steun omdat het mij
belangrijk lijkt om die te toetsen aan
de inzichten die internationaal zijn
opgedaan in vergelijkbare situaties.

Intussen staat, uiteraard, het
denken aan Nederlandse kant niet
stil en ook niet aan Antilliaanse kant.
Ik hoop volgende week informeel in
ieder geval met de nieuwe minister-
president van gedachten te kunnen
wisselen. Formeel hoop ik dat te
doen in de volgende maand, in
december, hetzij op de Antillen hetzij
in Nederland om op die manier
verder uitvoering te geven aan onze
wens om gezamenlijk op te werken.
Dat geldt dan niet alleen voor de
financiële ondersteuning maar ook
de wetgevingsondersteuningen en in
de derde plaats voor het denken over
de bestuurlijke verhoudingen op de
Nederlandse Antillen. In het nieuwe
regeerakkoord is aangekondigd dat
de verhoudingen tussen land en
eilanden, ook naar de mening van de
Antilliaanse politieke partijen,
herziening behoeven. Nederland
heeft, zoals men zich herinnert,
aangeboden om daarbij mee te
denken. Over de wijze waarop die
assistentie het best gestalte zal
kunnen krijgen, hoop ik ook op korte
termijn met de Antilliaanse regering
te spreken.

©

De heer Van Middelkoop (GPV):
Mevrouw de voorzitter! Enkele jaren
geleden lag er in Nederland een
pakket maatregelen klaar voor de
Antillen: extra steun voor het sociaal
noodfonds, extra steun voor de

economische herstructurering en een
kredietlijn enzovoorts, enzovoorts.
Dat is nooit tot uitvoering gebracht
om bekende redenen, zoals de
staatssecretaris weet. Bij de laatste
begrotingsbehandeling hebben wij
daarover gesproken en toen is vanuit
de Kamer voorzichtig de gedachte
geopperd of bij een geslaagde
kabinetsformatie en een verantwoord
regeerakkoord op Curaçao het geen
aanbeveling zou verdienen om dit
pakket maatregelen snel te ont-
dooien. Mag ik gelet op de situatie
van dit moment, in de eerste plaats
een herhaling horen van de
bereidheid die de staatssecretaris
toen uitsprak om daarover na te
denken en in de tweede plaats wat
meer informatie ontvangen binnen
welke periode hij wellicht een en
ander in deze richting zou kunnen
doen?

©

Staatssecretaris G.M. de Vries:
Voorzitter! Met betrekking tot het
pakket dat beschikbaar is gesteld
moet nu gesproken worden over de
fasering van de diverse elementen.
Welk element trekken wij naar voren
en waar beginnen wij mee en in wel
tempo? Dat zijn vragen die ik graag,
mede aan de hand van de advisering
van het IMF, wil beantwoorden. Dat
lijkt mij belangrijk. Zodra die
advisering binnen is, hoop ik snel
met dergelijke maatregelen te
kunnen komen. De gedachte daarbij
is dat de Antillen en Nederland gelijk
op werken. Daar waar de Antilliaanse
regering maatregelen neemt, staat in
het urgentieprogramma een zekere
tijdsfasering aangegeven: bijvoor-
beeld binnen drie maanden
liberalisering van de toegang van de
Europese Nederlanders, binnen zes
maanden privatisering van een
aantal bedrijven, binnen negen
maanden privatisering van de ALM,
binnen twaalf maanden herziening
van het aantal ambtenaren. Die
ijkpunten staan daarin, maar ze zijn
niet tot in details uitgewerkt.
Gekoppeld aan een aantal van die
ijkpunten, zou de Nederlandse steun
beschikbaar kunnen worden gesteld
aan de hand van permanente
monitoring door het IMF.

©

De heer Hoekema (D66): Mevrouw
de voorzitter! Ik wil de staatssecreta-
ris nog een vraag stellen over het
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antwoord dat hij aan de heer Te
Veldhuis gaf, namelijk toen hij sprak
over de termijn waarop hij verwacht
dat het IMF het oordeel gaat
uitspreken over het herstelplan van
de Antillen. Zojuist sprak hij over
aanvullingen en verdere invulling
van het herstelplan dat nog
noodzakelijk is. Acht de staatssecre-
taris het denkbaar dat het IMF op
korte termijn, bijvoorbeeld dit jaar,
tot een oordeel komt over dat
herstelplan of acht hij het waar-
schijnlijker dat het herstelplan eerst
moet worden aangevuld en
gewijzigd voordat het IMF in staat zal
zijn om over dat nieuwe herstelplan
een oordeel te vellen?

©

Staatssecretaris G.M. de Vries: In
ieder geval moet de budgettaire
uitwerking van de nu vastgestelde
beleidsintenties duidelijk zijn. Dat zal
enige tijd kosten, zowel aan
Antilliaanse kant als aan de kant van
Washington. Ik kan vanaf dit
spreekgestoelte niet onmiddellijk
beoordelen in welk tempo dat zal
gebeuren. Alle betrokkenen hebben
er het grootste belang bij dat het
snel gebeurt.

Intussen ben ik nog een antwoord
schuldig aan de heer Gortzak op zijn
vraag over jeugd en jongeren en of
Nederland bereid is de kennis op dat
gebied met betrekking tot het
grotestedenbeleid ter beschikking te
stellen. Het antwoord is ’’ja’’.
Daarover is in verkennende sfeer al
met beide gevolmachtigde ministers
gesproken, ook met die van Aruba.

Vragen van het lid Van der
Steenhoven aan de minister van
Verkeer en Waterstaat, over de
gevolgen van de uitspraak van
de rechter dat de minister niet
bevoegd is nachtvluchten op
Rotterdam Airport te verbieden.

©

De heer Van der Steenhoven
(GroenLinks): Er is de afgelopen
jaren in de Kamer regelmatig over
het vliegveld Zestienhoven gespro-
ken. Sinds Schiphol het heeft
gekocht, heet het Rotterdam Airport.
De overlast die dit vliegveld
veroorzaakt, heeft in 1994 zelfs geleid
tot een Kameruitspraak: de motie-
Lankhorst. Die motie is toen
aangenomen. Daarbij heeft de Kamer

besloten Schiphol vanwege
leefbaarbeidsargumenten te willen
sluiten. Dat is overigens nog steeds
niet gebeurd en de problemen zijn
niet verdwenen. Dat heeft geleid tot
het besluit van het nieuwe provincie-
bestuur van Zuid-Holland om
Zestienhoven te sluiten als de HSL
gereed is.

Het tegenovergestelde is de
afgelopen tijd gebeurd. Met name de
aankondiging van Transavia om ook
’s nachts te gaan vliegen, heeft tot
grote commotie in de regio geleid.
De minister heeft terecht besloten
bezwaar daartegen aan te tekenen en
die nachtvluchten te verbieden.
Helaas heeft de rechter bepaald dat
de minister dat niet mag doen.

Hoe denkt de minister dit
probleem op te lossen? Is zij van
plan in hoger beroep te gaan? Op
basis waarvan meende de minister in
maart dit jaar een nachtregeling in te
kunnen stellen? Welk instrumenta-
rium dacht zij daarvoor te hebben?
En waarom duurt het zo lang voordat
er een aanwijzing voor Zestienhoven
gemaakt kan worden? Schiphol kan
dat in anderhalf jaar en bij Zestien-
hoven loopt dat al vanaf 1998 –
overigens al veel te laat – maar nu
wordt gezegd dat het nog wel drie
jaar kan duren. Wat betekent dat
voor de tussenperiode tot 2002-2003?
Hoe kunnen de bewoners dan
rekenen op een nachtrust zonder
verstoring?

Ten slotte vraag ik de minister of
zij bereid is aan te dringen op hogere
nachttarieven op Rotterdam Airport
om te voorkomen dat er ’s nachts
gevlogen wordt.

©

Minister Netelenbos: Ik dank de
heer Van der Steenhoven voor zijn
vragen. Hij memoreerde de motie
van de heer Lankhorst. De heer
Lankhorst was zeer invloedrijk in
deze Kamer, maar heeft het toch niet
zover gebracht dat de Kamer in
meerderheid heeft besloten dat
Schiphol gesloten moest worden!
Dat zei u namelijk, mijnheer Van der
Steenhoven, maar het ging over
Zestienhoven!

Met betrekking tot de uitspraak die
de rechter heeft gedaan in het kader
van het nachtregime, heeft de heer
Van der Steenhoven gevraagd naar
onze voornemens in dezen. Wij
hebben een en ander uiteraard
afgewogen en ook de landsadvocaat
daarbij betrokken. Eigenlijk staan er

vier opties open. In de eerste plaats
het hoger beroep. Dat lijkt het meest
voor de hand liggend. De verwach-
ting is dat wij ongeveer 50% kans
hebben die zaak te winnen en dat is
misschien niet de meest effectieve
manier van procederen Wij zouden
het besluit kunnen verbeteren. Die
overweging ligt voor. Er zou een
aantal technische verbeteringen
aangebracht kunnen worden in de
uitspraak van minister Pronk en
mijzelf over het nachtregime. Ook
het versnellen van de procedure is
van belang. Wij wachten op dit
moment op de MER vanwege de
vraag welke tijdspanne nodig is om
tot een aanwijzing te komen. Wij
kunnen er ook voor zorgen dat er
een aanwijzing komt voor de
luchthaven Zestienhoven.

Vervolgens is gevraagd: waarom is
het zo gebeurd, waarom heeft u
gekozen voor de juridische proce-
dure die dan uiteindelijk heeft geleid
tot het negatieve oordeel van de
rechter? Wij hebben al eerder een
luchthaven gedurende de nacht
gesloten op basis van het koninklijk
besluit dat de geluidhinder regelt.
Dat was met name in Maastricht aan
de orde. Daarom dachten wij dat het
opnieuw mogelijk was om, hangende
het aanwijzingsbesluit, te voldoen
aan wat de gemeente Rotterdam en
Schiphol aan ons vroegen. AAS heeft
immers ook aan ons gevraagd of wij
gedurende de procedure rond het
aanwijzingsbesluit van 31 maart 1998
een besluit konden nemen ten
aanzien van het nachtregime en de
lawaaierige vliegtuigen. Wij hebben
goed naar die verzoeken geluisterd
en vervolgens bekeken welke
’’routing’’ het snelst kon worden
bewandeld. Wij hadden op basis van
het Koninklijk besluit geluidhinder
dus het gevoel dat dit wel zou
kunnen, omdat wij dat bij Maastricht
ook al hadden gedaan. Maar de
rechter heeft daar anders over
geoordeeld.

Wat dienen wij in de tussenpe-
riode te doen? Dat is op zichzelf een
lastige vraag. Als alles op alles wordt
gezet, kan de aanwijzing van kracht
worden op 1 maart 2001. Dat
betekent dat de conceptaanwijzing
gereed kan zijn op 1 januari 2000.
Wij hebben ruim een jaar nodig om
tot de realisatie van het besluit te
komen. Wij hebben nu dus nog zo’n
anderhalf jaar te gaan. Wat is nu
wijsheid in de tussentijd? Ik hoop dat
de gemeente Rotterdam, de meest
aangelegen overheid, aan de

Hoekema

Tweede Kamer Vragenuur
9 november 1999
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